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BRM.0002.11.2017 

 

Protokół Nr XXXIX/17 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 26 października 2017 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych: radny Leszek Jakubowski - nieobecny usprawiedliwiony,  

radny Krzysztof Gula – spóźnienie usprawiedliwione, radny Paweł Surdy - spóźnienie 

usprawiedliwione.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Bogdan 

Królikowski oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom. 

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVIII/17 z dnia 18 września 2017 r.  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018; 

b) uchwalenia Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 r.; 

c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030; 

d) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017; 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych; 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych;  

g) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego; 

h) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Janusza Kusocińskiego w Sadku w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową im. Janusza Kusocińskiego w Sadku; 

i) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. Jana Pawła II 

w Szydłowcu w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową nr 2 im. Jana Pawła II 

w Szydłowcu;  

j) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu 

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. 

Jana III Sobieskiego w Szydłowcu; 
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k) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletnie Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Stefana Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej w ośmioletnią Publiczną 

Szkołę Podstawową im. Stefana Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej; 

l) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. Biskupa Jana 

Chrapka w Majdowie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Biskupa Jana 

Chrapka w Majdowie;  

m) określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania, pozbawiania i wysokości 

okresowych stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień za osiągnięcia 

w działalności sportowej w Gminie Szydłowiec; 

n) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego przyjmowania do Schroniska dla 

zwierząt w Pabianicach bezdomnych psów z terenu gminy Szydłowiec.  

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze 2017 r. 

8. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

Zespół w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku 2017, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu realizacji planu finansowego 

instytucji kultury. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

radnych. 

10. Informacja Burmistrza dotycząca analizy oświadczeń majątkowych osób wymienionych 

w art. 24 h ust. 3 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2017 r., poz. 1875). 

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad. 
 

Ad 3. 

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XXXVIII/17 z dnia 18 września 2017 r., był 

wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym 

terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował 

przyjęcie go bez odczytania. 

 

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 

 

Ad 4.  

Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 18 września 2017 roku do 25 października 2017 roku przedstawił burmistrz Artur 

Ludew. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

 

I. W okresie od 18 września do 25 października 2017 roku wydano następujące 

Zarządzenia: 

1. Zarządzenie nr 148/17 z dnia 20 września 2017 roku w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Szydłowcu dotyczącej przyjęcia 

programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego.  
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2. Zarządzenie nr 149/17 z dnia 20 września 2017 roku w sprawie zmiany Zarządzenia 

nr 142/16 Burmistrza Szydłowca z dnia 28.09.2016 r. w sprawie umożliwienia 

spłaty zadłużenia z tytułu należności za korzystanie z lokali mieszkalnych 

i socjalnych stanowiących mieszkaniowy zasób Gminy Szydłowiec w formie 

spełnienia świadczenia rzeczowego. 

3. Zarządzenie nr 150/17 z dnia 22 września 2017 roku w sprawie sporządzenia 

wykazu nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej 

w Szydłowcu przy ul. Książek Stary, oznaczonej nr działki 5699/38.  

4. Zarządzenie nr 151/17 z dnia 25 września 2017 roku w sprawie wyznaczenia 

nauczyciela do zastępowania Dyrektora Publicznej Szkoły im. gen. Stefana 

Roweckiego "Grota" w Wysokiej. 

5. Zarządzenie nr 152/17 z dnia 25 września 2017 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na montaż dźwigu osobowego przy budynku Publicznej 

Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi w Szydłowcu. 

6. Zarządzenie nr 153/17 z dnia 25 września 2017 roku w sprawie zmiany komisji 

opiniującej kandydatów na stanowisko Inspektora w Wydziale Zagospodarowania 

Przestrzennego i Inwestycji w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu. 

7. Zarządzenie nr 154/17 z dnia 28 września 2017 roku w sprawie nabycia 

nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu – dot: dz. nr 1485/4. 

8. Zarządzenie nr 155/17 z dnia 29 września 2017 roku w sprawie nabycia 

nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu – dot: dz. nr 1490. 

9.  Zarządzenie nr 156/17 z dnia 29 września 2017 roku w sprawie wprowadzenia 

ogólnych zasad oraz planu kont dla realizowanej Operacji pn.: „Budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków dla mieszkańców Gminy Szydłowiec”, przy 

współfinansowaniu środków z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 

Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2014-2020.  

10. Zarządzenie nr 157/17 z dnia 29 września 2017 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2017.  

11. Zarządzenie nr 158/17 z dnia 29 września 2017 roku zmieniające Zarządzenie nr 

187/16 Burmistrza Szydłowca z dnia 20.12.2016 r. w sprawie centralizacji rozliczeń 

podatku od towarów i usług w Gminie Szydłowiec.  

12. Zarządzenie nr 159/17 z dnia 2 października 2017 roku w sprawie nabycia na rzecz 

Gminy Szydłowiec nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu przy ul. 1-go 

Maja.  

13. Zarządzenie nr 160/17 z dnia 2 października 2017 roku w sprawie ustalenia ceny 

wywoławczej w trzecim przetargu na sprzedaż nieruchomości gruntowej, położonej 

w Szydłowcu przy ul. Jachowskiego.  

14. Zarządzenie nr 161/17 z dnia 2 października 2017 roku w sprawie ustalenia ceny 

wywoławczej w trzecim przetargu na sprzedaż nieruchomości gruntowej, położonej 

w Szydłowcu przy ul. Pięknej – dz. nr.1379/16. 

15. Zarządzenie nr 162/17 z dnia 2 października 2017 roku w sprawie ustalenia ceny 

wywoławczej w trzecim przetargu na sprzedaż nieruchomości gruntowej, położonej 

w Szydłowcu przy ul. Pięknej – dz. nr 1380/18. 

16. Zarządzenie nr 163/17 z dnia 2 października 2017 roku w sprawie ogłoszenia III 

przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu przy 

ul. Jachowskiego oraz powołania komisji przetargowej.  
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17. Zarządzenie nr 164/17 z dnia 2 października 2017 roku w sprawie ogłoszenia III 

przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu przy 

ul. Pięknej oraz powołania komisji przetargowej - dz. nr 1380/18. 

18. Zarządzenie nr 165/17 z dnia 2 października 2017 roku w sprawie ogłoszenia III 

przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu przy ul. 

Pięknej i powołania komisji przetargowej dz. nr.1379/16. 

19. Zarządzenie nr 166/17 z dnia 11 października 2017 roku w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu Wyborów Członków Młodzieżowej Rady Miejskiej w placówkach 

Oświatowych. 

20. Zarządzenie nr 167/17 z dnia 11 października 2017 roku w sprawie 

przeprowadzenia wyborów radnych Młodzieżowej Rady Miejskiej w Szydłowcu 

w placówkach oświatowych, powołania Gminnej Komisji Wyborczej oraz 

określenia harmonogramu wyborczego.  

21. Zarządzenie nr 168/17 z dnia 11 października 2017 roku w sprawie powołania 

komisji opiniującej kandydatów na stanowisko Specjalisty ds. Zamówień 

Publicznych.  

22. Zarządzenie nr 169/17 z dnia 11 października 2017 roku w sprawie powołania 

komisji opiniującej kandydatów na stanowisko Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej. 

23. Zarządzenie nr 170/17 z dnia 13 października 2017 roku w sprawie ogłoszenia 

wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży. 

24. Zarządzenie nr 171/17 z dnia 17 października 2017 roku w sprawie podania do 

publicznej wiadomości wykazu nieruchomości, stanowiącej własność Gminy 

Szydłowiec przeznaczonej do oddania w najem. 

25. Zarządzenie nr 172/17 z dnia 19 października 2017 roku w sprawie powołania 

komisji opiniującej kandydatów na stanowisko Dyrektora Zespołu Edukacji 

i Finansów Oświaty w Szydłowcu. 

26. Zarządzenie nr 173/17 z dnia 23 października 2017 roku w sprawie ogłoszenia 

przetargu ograniczonego na zbycie nieruchomości gruntowej i powołania komisji 

przetargowej- dot: dz. nr 5600/38 poł. w Szydłowcu. 

27. Zarządzenie nr 174/17 z dnia 23 października 2017 roku w sprawie wyznaczenia 

osoby do wykonywania czynności z zakresu prawa pracy wobec Burmistrza 

Szydłowca. 

28. Zarządzenie nr 175/17 z dnia 23 października 2017 roku w sprawie ustalenia dnia 

wolnego od pracy w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu.  

29. Zarządzenie nr 176/17 z dnia 23 października 2017 roku w sprawie powołania 

Zespołu do nadzoru nad realizacją udzielonego zamówienia pn. ,,Rozbiórka 

budynku oświaty oraz budowa podestu drewnianego nad zalewem w Szydłowcu”. 

 

II. Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał 

w sprawie: 

1. Przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 

2. Uchwalenia Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2018 r.  

3. Zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030.  

4. Zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017.  

5. Zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych.  

6. Zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych.  
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7. Udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego.  

8. Stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Janusza Kusocińskiego w Sadku w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową im. Janusza Kusocińskiego w Sadku. 

9. Stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. Jana Pawła II 

w Szydłowcu w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową nr 2 im. Jana Pawła II 

w Szydłowcu.  

10. Stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego 

w Szydłowcu w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową nr 1 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu.  

11. Stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletnie Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Stefana Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej  w ośmioletnią 

Publiczną Szkołę Podstawową im. Stefana Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej.  

12. Stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. Biskupa Jana 

Chrapka w Majdowie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Biskupa 

Jana Chrapka w Majdowie. 

13. Określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania, pozbawiania i wysokości 

okresowych stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień za osiągnięcia 

w działalności sportowej w Gminie Szydłowiec.  

14. Zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego przyjmowania do 

Schroniska dla zwierząt w Pabianicach bezdomnych psów z terenu gminy 

Szydłowiec. 

 

III. W okresie od 18 września do 25 października 2017 roku wydano dwie decyzje 

umorzeniowe dla osób fizycznych w tym: 

 w podatku od środków transportowych na kwotę 2.316,00 zł, 

 w łącznym zobowiązaniu pieniężnym na kwotę 98,00 zł. 

 

IV. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na sesji w dniu 

18 września 2017 roku. 

1. Uchwała nr XXXVIII/242/17 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Szydłowiec na lata 2017 - 2030 – uchwała w trakcie realizacji. 

2. Uchwała nr XXXVIII/243/17 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2017 – uchwała w trakcie realizacji. 

3. Uchwała nr XXXVIII/244/17 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 

dochody budżetu Gminy Szydłowiec instrumentem płatniczym – uchwała 

zrealizowana. 

4. Uchwała nr XXXVIII/245/17 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych - 

uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała nr XXXVIII/246/17 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/232/17 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 22 czerwca 2017 roku w sprawie określenia warunków 

oraz trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Miasta i Gminy Szydłowiec - 

uchwała zrealizowana. 

 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru.  

 

Uchwały stanowiące prawo miejscowe zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Mazowieckiego.  
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Ad 5. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie Gminy Szydłowiec na 

2017 r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami, tj. od 18.09.2017 r. do 26.10.2017 r.  

 

Zarządzeniem Nr 157/17 Burmistrz Szydłowca z dnia 29 września 2017 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 75011 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 249 z dnia 21 września 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 6.860 zł – 

z przeznaczeniem na realizację zadań zleconych wynikających z ustawy – Prawo 

o aktach stanu cywilnego, ewidencji ludności i dowodach osobistych.  

2. W rozdziale 85216 Decyzja Wojewody Mazowieckiego Nr 146 z dnia 26 września 2017 

r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 204.000 zł – 

z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych. 

3. W rozdziale 85501 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 144 z dnia 22 września 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 520.240 zł – 

z przeznaczeniem na realizację świadczeń wychowawczego. 

4. W rozdziale 85230 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 121 z dnia 30 sierpnia 2017 

r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 14.263 zł – 

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach  wieloletniego 

programu ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

5. W rozdziale 85415 Decyzja wojewody Mazowieckiego Nr 122 z dnia 30 sierpnia 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 14.880 zł – 

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych 

w ramach programu ,,Wyprawka szkolna”. 

6. W rozdziale 85503 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 135 z dnia 8 września 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 140 zł – 

z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznaniem Kart Dużej Rodziny. 

 

Razem powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

760.383 zł.  
 

Ad 6a.  

Pełnomocnik ds. Społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Jadwiga 

Kopycka przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 

wraz z uzasadnieniem. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 stanowi podstawę do 

praktycznej realizacji zadań ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (Dz. U. z 2016 roku, poz. 487 ze zm.) oraz 

ustawy z dnia 29 lipca 2015 roku o przeciwdziałaniu narkomanii (Dz. U. z 2017 roku, poz. 783 

ze zm.). Ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 41 ust. 1 

oraz ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii w art. 10 ust. 1 wyraźnie formułuje, że wskazane 

zadania należą do zadań własnych Gminy. Realizacja powyższych zadań jest prowadzona 

w postaci Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii, stanowiących część strategii rozwiązywania problemów 

społecznych, uchwalanego corocznie przez Radę Miejska. W świetle powyższego podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 jest w pełni uzasadnione.  
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Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Na sesję o godz. 1230 dotarł spóźniony radny Krzysztof Gula. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów.   

 

Ad 6b. 

Pełnomocnik ds. Społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Jadwiga 

Kopycka przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2018 r. wraz z uzasadnieniem. Art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2016 r. poz. 

1817) nakłada na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. Program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Gminy 

Szydłowiec poprzez możliwie pełne wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych, 

zwiększenie skuteczności i efektywności działań związanych z realizacją zadań publicznych 

i dalszy wzrost partycypacji społecznej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Na sesję o godz. 1235 dotarł spóźniony radny Paweł Surdy. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6c.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030. Zmiany 

dotyczą korekt wynikających ze zmian w uchwale budżetowej oraz wprowadzenia 

wieloletniego przedsięwzięcia pn. ,,Dzierżawa terenów pod tablice reklamowe znajdujące się 

na terenie gminy Szydłowiec przy drodze S7”. Planowana dzierżawa 2017 -2020.  

 w roku 2017 kwota 600 zł (XI, XII.2017 r.), 

 w roku 2018 kwota 3.600 zł (I – XII.2018 r.), 

 w roku 2019 kwota 3.600 zł (I – XII.2019 r.), 

 w roku 2020 kwota 3.000 zł (I-X.2020 r.).  

W drugiej przedstawionej autopoprawce:  

1. Zmiana dotyczy korekty treści przedsięwzięcia wieloletniego – wydatki majątkowe 

z ,,Budowa budynku zaplecza sportowego Szydłowianka na działkach nr. ew. 969/4 i 969/7 

przy ul. Targowej w Szydłowcu” na ,,Budowa zaplecza sanitarno – szatniowego przy 

ul. Targowej w Szydłowcu”. Powyższej zmiany dokonano na wniosek Ministerstwa Sportu 

i Turystki. Treść przedsięwzięcia została dostosowana do pilotażowego programu 

modernizacji infrastruktury sportowej – Mały Klub edycja 2017 r. 
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2. Zmiana dotyczy korekty przedsięwzięcia wieloletniego – wydatki bieżące – pn. ,,Dzierżawa 

urządzeń oświetlenia drogowego znajdującego się w obrębie Gminy Szydłowiec”. Korekta 

polega na konieczności przedłużenia umowy do roku 2023. Zwiększeniu ulega limit 

zobowiązań w roku 2022 do kwoty 10.554 zł oraz w roku 2023 do kwoty 7.564 zł. 

Jednocześnie zmianie ulega, przedłużeniu Wykaz Przedsięwzięć Wieloletnich do roku 2023 

tj. obejmuje lata 2017 -2023.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2017 – 2030 wraz z objaśnieniami. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z autopoprawkami. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z autopoprawkami. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 6d.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła dwie autopoprawki do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017. /w zał. do prot./  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 

rok 2017. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z autopoprawkami. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z autopoprawkami. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 6e. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmieniająca 

uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych wraz z uzasadnieniem. W związku ze zmianą 

terminów wykupu obligacji komunalnych zachodzi konieczność podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych, zgodnie  z poniższą tabelą: 

lata 
pierwotny 

termin wykupu 
zmiana 

2017 2 000 000,00 727 000,00 

2018 2 000 000,00 700 000,00 

2019 2 000 000,00 700 000,00 

2020 1 727 000,00 700 000,00 

2021 0,00 700 000,00 

2022 0,00 700 000,00 

2023 0,00 700 000,00 

2024 0,00 700 000,00 

2025 0,00 701 130,00 

2026 0,00 699 435,00 

2027 0,00 699 435,00 

  7 727 000,00 7 727 000,00 
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Zmiana w umowie polega na przesunięciu w czasie serii obligacji komunalnych Banku PeKao 

S.A. Takie działanie pozwoli na poprawę płynności finansowej Gminy Szydłowiec.  Umożliwi 

uwolnienie wolnych środków, na realizację zaplanowanych inwestycji oraz na ewentualny 

wkład własny do zadań realizowanych z udziałem środków zewnętrznych, w najbliższych 

latach.  

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Józef Jarosiński stwierdził, że omawiany projekt uchwały przesuwa zadłużenie Gminy 

na dalsze lata. Zapytał czy projekt ten nie powinien zostać zaopiniowany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że projekt uchwały jest następstwem już 

poczynionych wcześniej zmian, do których pozytywnie odniosła się Regionalna Izba 

Obrachunkowa. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 2 głosy.   

 
Ad 6f.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmieniająca 

uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych wraz z uzasadnieniem.  

W związku ze zmianą terminów wykupu obligacji komunalnych zachodzi konieczność 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych, zgodnie 

z poniższą tabelą: 

lata 

pierwotny 

termin 

wykupu 

zmiana 

2021 2 136 000,00 500 000,00 

2022 2 136 000,00 500 000,00 

2023 2 136 000,00 900 000,00 

2024 2 136 000,00 900 000,00 

2025 2 140 000,00 1 000 000,00 

2026 0,00 1 000 000,00 

2027 0,00 1 000 000,00 

2028 0,00 1 500 000,00 

2029 0,00 1 500 000,00 

2030 0,00 1 884 000,00 

  10 684 000,00 10 684 000,00 

 

Zmiana w umowie polega na przesunięciu w czasie serii obligacji komunalnych Getin Noble 

Bank S.A. Takie działanie pozwoli na poprawę płynności finansowej Gminy Szydłowiec. 

Umożliwi uwolnienie wolnych środków, na realizację zaplanowanych inwestycji oraz na 
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ewentualny wkład własny do zadań realizowanych z udziałem środków zewnętrznych, 

w najbliższych latach.  

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 2 głosy.   
 

Ad 6g.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego. Zmiana w planie 

wydatków dotyczy: zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.928 zł na zadaniu ,,Budowa 

sygnalizacji na skrzyżowaniu drogi powiatowej i drogi gminnej (ul. Kolejowa – ul. Folwarczna 

z ul. Kościuszki w Szydłowcu) wraz z przebudową układu komunikacyjnego na skrzyżowaniu 

– etap III. W dniu 24 października 2017 r. do Burmistrza Szydłowca wpłynął wniosek z Powiatu 

Szydłowieckiego o zwiększenie pomocy finansowej na powyższe zadanie, w związku z wyższą 

ofertą, niż zakładano dodatkowo o kwotę 15.928 zł.  

Przedstawiła następnie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Szydłowieckiego z autopoprawką.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Maciej Kapturski zwrócił się o przedstawienie całej kwoty przeznaczonej na tą 

inwestycję.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że na ten cel przeznaczono kwotę 

215.275 zł.  
 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.   

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę.  

 

Ad 6h. 

P. o. Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Janusza 

Kusocińskiego w Sadku w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Janusza 

Kusocińskiego w Sadku wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z założeniami reformy edukacji, 

sześcioletnie szkoły podstawowe z dniem 1 września 2017 r. stały się ośmioletnimi szkołami 

podstawowymi. Oznacza to, że również z dniem 1 września 2017 r. uczniowie, nauczyciele 

i pracownicy dotychczasowej sześcioletniej szkoły podstawowej stali się uczniami 

i pracownikami ośmioletniej szkoły podstawowej. Organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego zobowiązany jest do stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. 

Uchwała ta stanowi akt założycielski ośmioletniej szkoły podstawowej. W związku 

z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 
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Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6i. 

P. o. Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Szydłowcu w ośmioletnią 

Publiczną Szkołę Podstawową nr 2 im. w Jana Pawła II w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem. 

Zgodnie z przepisami ustawy Przepisy wprowadzające ustawę -Prawo oświatowe zespół 

publicznych szkół, w skład którego wchodzi jedynie dotychczasowa sześcioletnia szkoła 

podstawowa i dotychczasowe gimnazjum, stał się z dniem 1 września 2017 r. ośmioletnią 

szkołą podstawową. Oznacza to, że również z dniem 1 września 2017 r. uczniowie, nauczyciele 

i pracownicy dotychczasowego zespołu, o którym mowa powyżej stali się uczniami 

i pracownikami ośmioletniej szkoły podstawowej. Organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego zobowiązany jest do stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. 

Uchwała ta stanowi akt założycielski ośmioletniej szkoły podstawowej. W związku 

z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6j. 

P. o. Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej nr 

1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu w ośmioletnią Publiczną 

Szkołę Podstawową nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu 

o treści: § 1 otrzymuje brzmienie:  

1. Stwierdza się, że z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowa sześcioletnia Publiczna 

Szkoła Podstawowa nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego 

w Szydłowcu  z siedzibą ul. Wschodnia 19, 26-500 Szydłowiec, stała się ośmioletnią 

Publiczną Szkołą Podstawową nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III 

Sobieskiego w Szydłowcu  z siedzibą ul. Wschodnia 19, 26-500 Szydłowiec.  

2. Adres innych lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych: ul. Folwarczna 4, 26 – 500 Szydłowiec.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Józef Jarosiński zapytał dlaczego Przewodnicząca Komisji Edukacji nie odczytała 

wniosku, który Komisja Edukacji wypracowała na posiedzeniu. Wniosek nie był jednogłośny, 

ale taki wniosek padł. Budzi wątpliwości radnego treść projektu uchwały. Skierował pytanie 

do p. o. Dyrektor ZEiFO dotyczące uchwały w sprawie aktu założycielskiego PSP nr 2, w której 

wymienia się szkołę podstawową i gimnazjum, natomiast w omawianym projekcie uchwały 

wymienia się tylko sześcioletnią szkołę podstawową na ul. Wschodniej. Według radnego 
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w § 1 pkt 1 w miejscu ,,stwierdza się, że z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowa 

sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III 

Sobieskiego w Szydłowcu z siedzibą ul. Wschodnia 19”, powinno się dopisać ,,i dotychczasowe 

Publiczne Gimnazjum  Nr 2 w Szydłowcu z siedzibą ul. Folwarczna 4 stał się ośmioletnią...”  

 

Przewod. obrad poinformował, że wszystkie projekty uchwał dotyczące oświaty mówią 

o ustanowieniu aktów założycielskich. Należy wyjaśnić co oznacza akt założycielski tj. typ, 

nazwę i siedzibę, a także obwód oraz szkoły filialne podporządkowane. To są najistotniejsze 

rzeczy, które powinny się znaleźć w tym projekcie uchwały. Jednak uważa, że § 1 ppkt 2 

reguluje już lokalizację szkoły.  

 

P. o. Dyr. ZEiFO Dorota Nowak stwierdziła, że Publiczne Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja 

Kopernika w Szydłowcu zakończyło swoją działalność 31 sierpnia i zostało włączone do PSP 

nr 1. Występowały wątpliwości co do zapisu czy powinno się wprowadzić zapis dotyczący 

innych lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych na 

ul. Folwarcznej 4. Akt założycielski jednoznacznie określa typ, nazwę i siedzibę szkoły. 

Siedzibą szkoły PSP nr 1 jest ul. Wschodnia 19. Natomiast odbyły się konsultacje z Kuratorium 

Oświaty w Radomiu i w Warszawie, gdzie zasugerowano, aby uzupełnić zapis o ul. Folwarczną 

4, dlatego wprowadzono dzisiejszą autopoprawkę do projektu uchwały. 

 

Przewod. Kom. Edukacji Anna Majstrak odczytała wniosek z Komisji Edukacji.  

Wniosek Komisji Edukacji 

Komisja Edukacji wnioskuje o wyjaśnienie czy w § 1 projektu uchwały w sprawie 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1 

z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu w ośmioletnią 

Publiczną Szkołę Podstawową nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego 

w Szydłowcu powinien się znaleźć zapis informujący, że byłe Publiczne Gimnazjum nr 2 

im. Mikołaja Kopernika w Szydłowcu weszło w skład ośmioletniej szkoły podstawowej. 

Poinformowała, że uznała iż w autopoprawce do projektu uchwały wprowadzono już zapis, 

który był sformułowany na Komisji Edukacji. W autopoprawce wymieniono adres i lokalizację 

byłego gimnazjum na ul. Folwarcznej.  

 

Radny J. Jarosiński zwracając się do Przewodniczącej Komisji Edukacji stwierdził, że nie 

powinna jednoosobowo interpretować wniosku, tylko to co Komisja wypracowała odczytywać 

na sesji. Podziękował p. o. Dyrektor ZEiFO za konsultacje z Kuratorium Oświaty, ponieważ 

wyjaśniło to omawianą sprawę. 

 

Przewod. obrad stwierdził, że wniosek był, ale autopoprawka powoduje to, że wniosek jest 

niezasadny i bezprzedmiotowy.  

 

Radny Paweł Bloch oznajmił, że wniosek jest zasadny ponieważ dotyczy zawarcia dodatkowej 

informacji w paragrafie 1. Dlatego należałoby go przegłosować. 

 

Burmistrz Artur Ludew stwierdził, że wniosek Komisji Edukacji dotyczył wyjaśnienia. 

Zespół Edukacji i Finansów Oświaty wyjaśnił tą sprawę i wprowadził odpowiednie zapisy 

w postaci autopoprawki. Nie wystąpił konkretny wniosek do projektu uchwały, jedynie 

o wyjaśnienie.  

 

Radny Marek Plewa oznajmił, że tak jak Burmistrz powiedział ten wniosek został 

zrealizowany i nie ma potrzeby jego głosowania. Wniosek dotyczył wyjaśnienia i zostało to 



13 
 

uczynione, dzięki czemu wprowadzono autopoprawkę, w której uwzględniono adres 

dodatkowej siedziby szkoły. Ten wniosek nie jest do przegłosowania przez Radę Miejską. 

Wnioskowała Komisja i ten wniosek został zrealizowany. Dla radnego temat ten został 

zamknięty.  

 

Radca prawny Bogdan Królikowski stwierdził, że z tego co słyszy występuje wniosek 

formalny radnego, który był przedmiotem obrad komisji i nie był przedmiotem dzisiejszej sesji. 

Trudno na to pytanie odpowiedzieć. Jeżeli jest to wniosek formalny to należałoby go 

przegłosować, natomiast jeżeli był to wniosek w dyskusji, że był kiedyś jakiś wniosek 

przedmiotem wyjaśnień dla Komisji i na podstawie tego został sporządzony projekt uchwały 

z autopoprawką, który podlegał opinii prawnej, to nie widzi sensu aby został przegłosowany. 

 

Przewod. obrad zapytał radnego P. Blocha czy złożył wniosek formalny.   

 

Radny Paweł Bloch oznajmił, że nie jest to wniosek formalny jedynie kwestia zrozumienia 

sugestii wiceprzewodniczącego J. Jarosińskiego.  

Przewod. obrad poinformował, że wyjaśnienie do wniosku jest logiczne i nie powinno się 

głosować tego wniosku.  

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 11 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się 1 głos.  
 

Ad 6k. 

P. o. Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletnie Publicznej Szkoły Podstawowej im. Stefana 

Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Stefana 

Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z założeniami reformy 

edukacji, sześcioletnie szkoły podstawowe z dniem 1 września 2017 r. stały się ośmioletnimi 

szkołami podstawowymi. Oznacza to, że również z dniem 1 września 2017 r. uczniowie, 

nauczyciele i pracownicy dotychczasowej sześcioletniej szkoły podstawowej stali się uczniami 

i pracownikami ośmioletniej szkoły podstawowej. Organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego zobowiązany jest do stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. 

Uchwała ta stanowi akt założycielski ośmioletniej szkoły podstawowej. W związku 

z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6l. 

P. o. Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. Biskupa Jana Chrapka w Majdowie 

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Biskupa Jana Chrapka w Majdowie wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z założeniami reformy edukacji zespół publicznych szkół, w skład 

którego wchodzi jedynie dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa i dotychczasowe 

gimnazjum, stał się z dniem 1 września 2017 r. ośmioletnią szkołą podstawową. Oznacza to, że 

również z dniem 1 września 2017 r. uczniowie, nauczyciele i pracownicy dotychczasowego 

zespołu, o którym mowa powyżej stali się uczniami i pracownikami ośmioletniej szkoły 
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podstawowej. Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego zobowiązany jest do 

stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. Uchwała ta stanowi akt założycielski 

ośmioletniej szkoły podstawowej. W związku z powyższym przyjęcie przedstawionego 

projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6m.  

Naczelnik Wydziału Informacji i Promocji Justyna Jezierska przedstawiła autopoprawkę 

do projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania, 

pozbawiania i wysokości okresowych stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień za 

osiągnięcia w działalności sportowej w Gminie Szydłowiec. W treści podstawy prawnej ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym zmianie ulega (Dz. U. z 2016 r., poz. 446 ze 

zmianami) na (Dz. U. z 2017 r., poz. 1875).  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania, 

pozbawiania i wysokości okresowych stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień za 

osiągnięcia w działalności sportowej w Gminie Szydłowiec. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskami: 

 

Wniosek Komisji Edukacji 

Komisja Edukacji wnioskuje o wykreślenie w rozdziale 2 § 3 ust. 1 pkt 1 

podpunktów a i b. 

 

Wniosek poddano pod głosowanie: 

za – 11 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy.  

 

Wniosek Komisji Edukacji  

Komisja Edukacji wnioskuje o zmianę miejsc w rozgrywkach ligowych w piłce nożnej 

w załączniku nr 2 punkt B na 1-6, 7-12 oraz poniżej 12. 

 

Wniosek poddano pod głosowanie: 

za – 11 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy.  

 

Wniosek Komisji Edukacji 

Komisja Edukacji wnioskuje o dodanie punktu 6 w § 6 o brzmieniu „członkowie komisji 

pełnią swoje funkcje nieodpłatnie”. 

 

Wniosek poddano pod głosowanie: 

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.  

 

Wniosek Komisji Edukacji 

Komisja Edukacji wnioskuje o zwiększenie kwoty bazowej w załączniku nr 2 dla 

zawodników uprawiających sport w dyscyplinach indywidualnych w kategorii wiekowej 
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seniorów: Mistrzostw Polski – złoto na 700 zł, Mistrzostw Polski – srebro na 600 zł oraz 

Mistrzostw Polski –brąz na 500 zł. 

 

Wniosek poddano pod głosowanie: 

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.  

 

Wniosek 

Przewod. M. Koniarczyk złożył kolejno wnioski: 

1. W projekcie uchwały występuje zapis ,,na terenie gminy Szydłowiec”, w każdym 

miejscu gdzie występuje ten zapis słowo ,,gmina” powinna być z małej litery, 

2. W § 6 występuję zapis, że tworzy się Komisję ds. Stypendiów Sportowych, Nagród 

i Wyróżnień zwana dalej ,,Komisją” zwrócił się, aby z dalszej części  projektu uchwały 

wykreślić zapis rozszerzający i używanie jednie skrótu m. in. w § 8  ust. 7, w § 8 ust. 8 

oraz w § 12 ust. 2. 

3. W niektórych miejscach w projekcie uchwały jest mowa o Burmistrzu m. in. w § 6 

zawnioskował, aby w każdym miejscu w którym występuje słowo ,,Burmistrz” dopisać 

słowo ,,Szydłowca”. 

4. W § 17 ,, Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dnia od daty ogłoszenia w dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego” zawnioskował, aby słowo ,,dziennik” 

zostało napisane dużą literą. 

5. W załącznikach do projektu uchwały w załączniku nr 1 występują zapisy dotyczące, 

jakie dokumenty należy załączyć do wniosku. Zawnioskował, aby tak jak już 

wnioskowała o to Gminna Rada Sportu, aby zmienić zapis  w pkt 2 w załączniku nr 1 

we wniosku ,,A”, w dokumentach ,,Do wniosku należy dołączyć” na zapis 

„2. Komunikat końcowy zawodów lub inny dokument potwierdzający uzyskany wynik 

sportowy przez zawodnika”.  

6. Zmiana podstawy prawnej Dziennika Ustaw dotyczącego ustawy o ochronie danych 

osobowych, zwrócił się o zmianę zapisu: (tekst jednolity Dz. U. z 2014 r., poz. 1182 ze 

zm.) na prawidłowy tj. (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 922) zmiana dotyczy całego 

załącznika nr 1.  

7. W załączniku nr 2 w pkt b dotyczących kwot bazowych okresowego stypendium 

sportowego dla zawodników w kategorii seniorów uprawiających gry zespołowe 

(określone w § 3 ust. 1 pkt 3) zawnioskował o zmianę w zapisie dot. piłki nożnej i kwot 

które zostały wymienione a dotyczą klasy okręgowej o zwiększenie tych kwot o 50 zł, 

spowoduje to w konsekwencji zmianę zapisów w IV ligi poniżej 12 miejsca  i będzie to 

kwota 700 zł. Zapis po zmianie będzie brzmiał: Piłka nożna IV liga poniżej 12 miejsca 

– 700 zł, klasa okręgowa: miejsca 1-6 – 600 zł, miejsca 7-12 – 550 zł, miejsca poniżej 

12 – 500 zł.  

 

Radny Marek Plewa zapytał radcy prawnego czy ma jakieś znaczenie przy używaniu słowa 

,,Burmistrza”, gdy dopisze się tam słowo ,,Szydłowca”.  

 

Radca prawny Bogdan Królikowski oznajmił, że przepis z § 44 Statutu, mówi że przez 

poprawkę rozumie się propozycję jakiejkolwiek zmiany treści projektu uchwały, zarówno co 

do jej tytułu, podstawy prawnej, treści merytorycznej jak i formy językowej. Mając to na 

uwadze należałoby uznać, że należy taką zmianę przegłosować. Natomiast literówki o których 

mówił Przewodniczący obrad są to błędy, które nie podlegają głosowaniu, ponieważ one 

wynikają z naszego błędu. Mając na uwadze przepisy należałoby to poddać pod głosowanie.  
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Radny Marek Plewa stwierdził, że nie chodziło mu o to czy ma to podlegać pod głosowanie, 

tylko czy zapis ,,Burmistrz” zamienione na ,,Burmistrz Szydłowca”, jest rzeczywiście zmianą 

istotną. Czy ma to jakieś znaczenie.  

 

Radca prawny Bogdan Królikowski poinformował, że w omawianym przypadku będzie 

miało to znaczenie, ponieważ chodzi o Burmistrza danej jednostki. Burmistrz odnosi się do 

wielu różnych jednostek.  

 

Radny Marek Plewa stwierdził, że uchwała dotyczy konkretnej Gminy Szydłowiec, 

wydawałoby się zatem, że siłą rzeczy jest to zwrot odnoszący się do Burmistrza Szydłowca. 

 

Radca prawny Bogdan Królikowski stwierdził, że dla jasności pozostawiłby jako zapis 

,,Burmistrz Szydłowca”, ponieważ taka uchwała jest wtedy jaśniejsza dla odbiorców.  
 

Wniosek 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek, aby w każdym miejscu w którym 

występuje słowo ,,Burmistrz” dopisać słowo ,,Szydłowca”. 

 

za – 9 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 5 głosów.  

 

Wniosek 

Radny Krzysztof Gula zawnioskował, o wycofanie projektu do ponownych prac na 

komisjach. 

Uzasadniając wniosek stwierdził, że ze względu na dużą ilość poprawek i wniosków do 

projektu uchwały, trudno będzie się zorientować jakie i gdzie zostały naniesione zmiany.  

 

Przewod. obrad zagwarantował, że każdy wniosek, który został przegłosowany na sesji 

znajdzie swoje odzwierciedlenie w uchwale. Każdy wniosek jest zapisywany przez pracownika 

Biura Rady Miejskiej i w tym temacie nie będzie żadnego problemu.   

 

Radny Maciej Kapturski oznajmił, że także nie rozumie poprawek, które zgłosił 

Przewodniczący na sesji. Przewodniczący był obecny dwukrotnie na posiedzeniu Komisji 

Edukacji, na którym był procedowany ten projekt uchwały. Można było zgłaszać takie wnioski 

i błędy na posiedzeniu. Na obecną chwilę wydaje się radnemu, że Przewodniczący chciałby 

udowodnić urzędnikom Burmistrza, że są niedouczeni lub nie dopracowali projektu uchwały. 

Można było zgłaszać te poprawki wcześniej, a obecnie jest ich bardzo dużo. Niektóre z tych 

poprawek są zupełnie niezasadne.  

 

Przewod. obrad stwierdził, że nie odniesie się do słów radnego M. Kapturskiego, ponieważ  

dla niego najważniejsze jest, aby każdy projekt uchwały był zgodny z prawem i aby nie 

wystąpiła taka sytuacja, że Wojewoda odrzuci uchwałę. Nie będzie się tłumaczył dlaczego dziś 

składa takie wnioski, ponieważ każdy radny ma prawo składania wniosków.  

 

Radny K. Gula dodał, że na posiedzeniach komisji można rozmawiać i przedyskutować każdą 

zmianę, natomiast na sesji nie ma takiej możliwości czy wniosek jest zasadny czy nie. Powaga 

sesji tego nie przewiduje, aby się targować nad każdym wnioskiem.  

 

Przewod. obrad oznajmił, że obowiązkiem Rady jest przyjęcie prawidłowej uchwały i dziś 

występuje taka sytuacja, że Rada przyjmuje ten projekt uchwały. Zostały zgłoszone wnioski 

i poprosił o ich przegłosowanie. 
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Radny Józef Jarosiński zwrócił się o przegłosowanie wniosku radnego K. Guli, który będzie 

znaczący czy należy głosować dalsze wnioski.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego K. Guli o wycofanie projektu 

uchwały do ponownych prac na komisjach.  

za – 5 głosów, przeciwnych – 9 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek dot. zmiany zapisu ,,na terenie gminy 

Szydłowiec”, w każdym miejscu gdzie występuje ten zapis, słowo ,,gmina” powinno być 

z małej litery.  

 

za – 8 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 5 głosów.  

 

Radny P. Bloch stwierdził, że na pierwszej stronie projektu uchwały występuje zapis 

,,w budżecie Gminy Szydłowiec” i tam prawdopodobnie też powinna być mała litera. To jest 

inny zapis.   

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek o wykreślanie zapisów dot. Komisji ds. 

Stypendiów Sportowych, Nagród i Wyróżnień po § 6 projektu uchwały, aby pozostawić 

tylko słowo ,,Komisja”. Ze względu na zapis mówiący, że w projekcie uchwały stosuje się 

zapis dalszy słowem ,,Komisja”, czyli zastępuje się całą pełną nazwę tj. Komisji ds. 

Stypendiów Sportowych, Nagród i Wyróżnień. 

za – 8 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 5 głosów.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek dot. zmiany w § 17, aby słowo ,,dziennik” 

zostało napisane dużą literą. 

 

za – 8 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 5 głosów.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek dot. zmiany zapisu ustawy o ochronie 

danych osobowych (tekst jednolity Dz. U. z 2014 r., poz. 1182 ze zm.) na prawidłowy tj. 

(tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 922).  

 

Radny Marek Plewa oznajmił, że sprawa ta powinna zostać dogłębnie sprawdzona. 

Przedstawia nam to Przewodniczący a radny wolałby żeby przedstawił to i potwierdził radca 

prawny. Czy jest to błąd w zapisie czy można poprawić to bez głosowania. Radny chciałby, 

aby ktoś potwierdził prawidłowość tego zapisu.  

 

Przewod. obrad poinformował, że przejdzie do głosowania nad kolejnymi wnioskami, aby 

radca prawny miał możliwość sprawdzenia tego Dziennika Ustaw.  

Wniosek nie został przegłosowany.  
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek dot. zmiany zapisu w pkt 2 w załączniku 

nr 1 we wniosku ,,A”, w dokumentach ,,Do wniosku należy dołączyć” na zapis 

„2. Komunikat końcowy zawodów lub inny dokument potwierdzający uzyskany wynik 

sportowy przez zawodnika”.  

 

za – 7 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 5 głosów.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek dot. załącznika nr 2 pkt b dotyczących 

kwot bazowych okresowego stypendium sportowego dla zawodników w kategorii 

seniorów uprawiających gry zespołowe (określone w § 3ust. 1 pkt 3) o zmianę w zapisie 

dot. piłki nożnej i kwot, które zostały wymienione a dotyczą klasy okręgowej o zwiększenie 

tych kwot o 50 zł, spowoduje to w konsekwencji zmianę zapisów w IV ligi poniżej 12 

miejsca  i będzie to kwota 700 zł. Zapis po zmianie będzie brzmiał: Piłka nożna IV liga 

poniżej 12 miejsca – 700 zł, klasa okręgowa: miejsca 1-6 – 600 zł, miejsca 7-12 – 550 zł, 

miejsca poniżej 12 – 500 zł. 

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.  

 

Wiceprzewodniczący RM J. Jarosiński poinformował, że konsekwentnie wstrzymywał się 

przy głosowaniu nad projektem uchwały. Nie rozumie przekazywania pieniędzy z budżetu 

gminy na różnego rodzaju stypendia, które niekoniecznie powinny być ustanawiane przy 

obecnej kondycji finansowej Gminy. Może jakby Gmina przekazała pół budżetu, może byłoby 

to wtedy znaczące, ale poddaje to pod rozwagę radnych.  

Zapytał Skarbnik Gminy, ponieważ padło na sesji dużo wniosków dotyczących spraw 

finansowych m. in. zwiększono środki, które poniosą za sobą skutki finansowe, czy wnioski 

o zwiększenie nie powinny być poparte wskazaniem skąd takie pieniądze powinny zostać 

wzięte.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w § 2 projektu uchwały występuje zapis 

,,Okresowe stypendia sportowe, zwane dalej „stypendiami”, oraz nagrody i wyróżnienia, 

o których mowa w § 1, są przyznawane w ramach środków zaplanowanych na ten cel 

w budżecie Gminy Szydłowiec w danym roku budżetowym”. Zapis ten oznacza, że jeżeli 

środków zabraknie np. we wrześniu to skończy się wypłacanie stypendiów, chyba że Rada 

przeniesie środki na wniosek.  

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek dot. § 3 ust 1 pkt 1 w których wykreślono 

ppkt a i b. Przy usunięciu ww. podpunktów powinien zostać także wykreślony zapis w § 3 

ust 1 pkt 1 o treści ,,przy czym:”.  

za – 9 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 5 głosów.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania, pozbawiania i wysokości okresowych 

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień za osiągnięcia w działalności sportowej 

w Gminie Szydłowiec wraz z przyjętymi wnioskami.  

 

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 2 głosy.  
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Ad 6n.  

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego przyjmowania do Schroniska dla zwierząt w Pabianicach 

bezdomnych psów z terenu gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. W związku z potrzebą  

dostosowania do obecnych zasad techniki prawodawczej oraz obowiązujących przepisów 

prawa zachodzi konieczność zmiany zawartego w 2009 r. porozumienia międzygminnego. 

Zmiany dotyczą zapisów w ustawie o Ochronie Zwierząt i Rozporządzeniu Ministra Rolnictwa 

i Rozwoju wsi z dnia 23 czerwca 2004 r. w sprawie szczegółowych wymagań weterynaryjnych 

dla prowadzenia schronisk dla zwierząt. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 7.  

Przewod. obrad poinformował, że informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Szydłowiec za I półrocze 2017 r. została przedstawiona wszystkim radnym i była przedmiotem 

prac na posiedzeniach Komisji. Zapytał czy ktoś będzie zgłaszał uwagi lub zapytanie do 

informacji.  

 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze 2017 r. 

została poddana pod głosowanie: 

 

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów.  

 

Ad 8. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał uchwałę Nr Ra.387.2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 21 września 2017 r. 

w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku 2017, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, a także o przebiegu realizacji planu finansowego instytucji kultury. 

 

Ad 9.  

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk przedstawił informacje Przewodniczącego Rady 

o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych. 

Odczytał pismo z dnia 16 października 2017 r. od Wojewody Mazowieckiego o treści 

,,Na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t. j. Dz. 

U. z 2016 r., poz. 446) przedstawiam wyniki analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 

2016 roku:  

1. Burmistrz, Pan Artur Ludew – złożył oświadczenie w komplecie. Wyniki analizy 

oświadczeń – bez uwag. 

2. Przewodniczący Rady, Pan Marek Koniarczyk – złożył oświadczenie w komplecie. 

Wyniki analizy oświadczenia – bez uwag.”  

 

Odczytał pismo z dnia 29 września 2017 r. od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szydłowcu 

o treści: 
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,,Naczelnik Urzędu Skarbowego w Szydłowcu działając na podstawie art. 25h ust. 12 ustawy 

o samorządzie gminnym oraz o zmianie niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2016 roku, poz. 446 

z późniejszymi zmianami) przesyła w załączeniu informację z analiz odnośnie danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych. Pismem z dnia 15.05.2017 roku znak BRM-

V.0043.2.2017 z dnia 11.05.2017 r. przekazano do Urzędu Skarbowego w Szydłowcu 

oświadczenia majątkowe radnych Rady Miejskiej w Szydłowcu. W wyniku przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych stwierdzono co następuje: Bloch Paweł – w części B podano 

w pkt 1 miejsce położenia nieruchomości wymienionej w punkcie II część A, gdzie nie 

uzupełniono tej pozycji (-pozycji 1 – dom), nie podano w części B w pkt 2 adresu mieszkania 

w części A, Gula Krzysztof – część B – miejsce położenia nieruchomości nie zgadzają się 

z częścią A pkt II, Jakubczyk Dorota – brak uwag, Jakubowski Leszek – nie wykazano 

w części A pkt IX mienia ruchomego – nabycie samochodu osobowego, Jarosiński Józef – 

brak uwag, Kapturski Maciej - brak uwag, Koniarczyk Marek – brak uwag, Majstrak Anna 

– brak uwag, Pęksyk Dorota – brak uwag, Pietras Adam – brak uwag, Plewa Marek – brak 

uwag, Rut Tadeusz – brak uwag, Sokołowski Arkadiusz – brak uwag, Surdy Paweł – brak 

uwag, Ślizak Agnieszka – brak uwag.  

 

Radni Paweł Bloch, Krzysztof Gula oraz Leszek Jakubowski złożyły stosowne wyjaśnienia, 

które zostały w dniu 30 października 2017 r. przekazane do Naczelnika Urzędu Skarbowego 

w Szydłowcu.  

 

Ad 10. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informacje Burmistrza dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych osób wymienionych w art. 24 h ust. 3 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2017 r., poz. 1875). 

,,Na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2017 r., poz. 1875) składam informację o:  

1. osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 

2. nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych 

wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 

3. działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi 

w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 

Zgodnie z art. 24h ust. 1 i 3 pkt 3 cytowanej wyżej ustawy do złożenia Burmistrzowi Szydłowca 

oświadczeń majątkowych za 2016 r. zobowiązani byli Sekretarz Gminy, Dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych gminy, Prezesi Spółek, osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu 

Burmistrza łącznie 27 osób. Wszystkie osoby złożyły oświadczenia majątkowe w ustawowym 

terminie do 30 kwietnia 2017 r.  

 W myśl art. 24h ust. 6 powyższej ustawy jeden egzemplarz złożonych oświadczeń 

majątkowych, przekazany został Naczelnikowi Urzędu Skarbowego, właściwemu, ze względu 

na miejsce zamieszkania osoby składającej oświadczenie majątkowe.  

 Po dokonaniu analizy przez właściwe Urzędy Skarbowe, w trzech oświadczeniach 

majątkowych wskazane zostały następujące nieprawidłowości: 

1. w oświadczeniu majątkowym Pani Ewy Świercz nie wypełniono w części A punktu X; 

2. w oświadczeniu majątkowym Pani Urszuli Grzmil w części B pkt 4 nie podano miejsca 

położenia nieruchomości wymienionej w części A pkt II ppkt 4; 

3. w oświadczeniu majątkowym Pani Bożeny Pawlikowskiej w części B pkt 2 nie podano 

miejsca położenia nieruchomości wymienionej w części A pkt II ppkt 2. 

W/w osoby dokonały korekty oświadczeń majątkowych.  

W pozostałych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowości.  
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Przewod. obrad zwrócił się do Rady Miejskiej o możliwość udzielenia głosu Pani Irenie 

Przybyłowskiej – Hanusz. Wobec braku sprzeciwu głos został udzielony.  

 

Irena Przybyłowska – Hanusz występując w imieniu Stowarzyszenia Na Rzecz Rozwoju 

Szydłowca ze względu na zbliżający się okres Wszystkich Świętych. Przedstawiciele 

Stowarzyszania udali się na szydłowiecki cmentarz. Okazało się, że groby ludzi, którzy byli 

i są nadal bardzo zasłużeni dla Szydłowca są bardzo zaniedbane. Groby rodzin, których już 

w Szydłowcu nie ma. Podała Burmistrzowi nazwiska burmistrzów, których groby znajdują się 

na szydłowieckim cmentarzu. Burmistrz obiecał wysłanie do uporządkowania tych grobów 

odpowiednie służby. Bardzo dużo na cmentarzu znajduje się nagrobków nauczycieli. Nie na 

wszystkich grobach znajduje się informacja, że byli to nauczyciele. m. in. Zofia z Rekowskich 

Chwalibóg herbu Strzemię, urodzona w 1888 roku w Kęszycach, zmarła w 1981 roku 

w Szydłowcu, była nauczycielką języka francuskiego w Liceum Ogólnokształcącym 

w Szydłowcu, Antoni Kwiatkowski był kierownikiem siedmioklasowej Szkoły Powszechnej 

Męskiej w Szydłowcu, urodził się w 1862 roku, po 42 latach pracy zmarł 1 lutego 1924 roku, 

Piotr Libucha kierownik siedmioklasowej Szkoły Powszechnej Męskiej w Szydłowcu 

urodzony w 1892 roku w Kolenbinie powiecie Strzyżów, po 21 latach pracy zmarł 30 sierpnia 

1941 roku, Franciszek Pietrusiewicz kierownik Szkoły Powszechnej Męskiej w Szydłowcu 

urodził się 4 września 1853 roku, zmarł 1 listopada 1928 roku po 53 latach służby 

nauczycielskiej, 14 miesiącach emerytury, Józef Kopytek nauczyciel żył lat 28, zginął 8 

września 1939 roku, Sabina Schabińska nauczycielka urodzona w 1923 roku, zmarła 22 

listopada 1999 roku, Tadeusz Schabiński był nauczycielem, urodził się w 1922 roku, zmarł 24 

stycznia 2003 roku,  Anna Siniarska była nauczycielką matematyki w Szkole Podstawowej 

Nr 1, żyła lat 81, zmarła 26 października 1987 roku, Jan Mieczysław Stobbe nauczyciel języka 

rosyjskiego, założyciel Zasadniczej Szkoły Zawodowej, (obecnie Zespół Szkół im. KOP), którą 

kierował przez trzy lata, długoletni dyrektor Szkoły im. Jana III Sobieskiego, działacz 

oświatowy i patriotyczny zmarł w wieku 73 lat w dniu 29 kwietnia 1967 roku, Stanisław 

Strzępek nauczyciel z Koszorowa urodzony 7 grudnia 1888 roku w Kożuchowej powiat 

Strzyżów, zmarł 19 lutego 1922 roku, Natalia Zarębowiczowa z domu Sokołowska urodzona 

13 sierpnia 1894 roku zmarła 24 lutego 1966 roku, była kierowniczką Żeńskiej Szkoły 

Powszechnej w Zdziechowie. 

Może powyższymi grobami zaopiekowałaby się młodzież szkolna lub jakieś oświatowe 

organizacje.   

Nagrobki lekarzy i pracowników służby zdrowia na szydłowieckim cmentarzu: Łukasz 

Brodnicki  lekarz powiatu szydłowieckiego żył 71 lat, umarł 29 grudnia 1829 roku, Kazimierz 

Goszcz lekarz ginekolog położnik, był przez szereg lat jedynym lekarzem w Szydłowcu 

i okolicy, żył 70 lat, zmarł 15 września 1964 roku. Łukasz Król  lekarz, felczer czy znachor, 

leczył skutecznie, nawet córkę generała. Zachował się metalowy nagrobek jego żony Marianny 

z Ziętkowskich, która żyła 34 lata, zmarła 30 sierpnia 1857 roku i teścia Łukasza Krystyana 

Kropidłowskiego, który żył 62 lata, zmarł 26 lipca 1857 roku, Kazimierz Wędrychowski 

miejski lekarz zmarł w 1904 roku, nie znaleziono grobu, Wacuś Bruhl syn aptekarza żył 

w latach 1901 – 1907, Stanisław Klubński farmaceuta, członek AK „Szach” urodzony 29 lutego 

1896 roku, zastrzelony we własnej aptece w Szydłowcu w dniu 6 grudnia 1944 roku, Stanisław 

Kowalski farmaceuta kierownik apteki w Szydłowcu, żył w latach 1885 – 1950. 

Nagrobki artystów: Irena Adamska śpiewaczka urodzona 10 stycznia 1919 roku zmarła 

tragicznie 24 lutego 1998 roku, Eugenia Wojciechowska zajmowała się haftem artystycznym, 

urodziła się w 1905 roku, zmarła w 1982. 

Nagrobki urzędników i pracowników administracji: Michał Bajer urzędnik Sądu Pokoju 

Okręgu Szydłowieckiego żył 42 lata, zmarł 17 kwietnia 1865 roku, Henryk Chaba żył lat 54, 

zmarł 27 kwietnia 1991 roku, Tadeusz Hubert kapitan pożarnictwa  żył w latach 1905 – 1970, 
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Zbigniew Konopnicki żył w latach 1922 – 1990, był założycielem i długoletnim prezesem 

Spółdzielni Wielobranżowej w Szydłowcu, Józef Podkowiński długoletni Naczelnik 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Szydłowcu zmarł 28 lutego 1948 roku, Krystyna Sadalska 

z domu von Koetlitz bibliotekarka zmarła 5 listopada 1971 roku, Aleksandra Saramowicz 

urzędniczka firmy Elibor, działaczka Sokoła żyła lat 29, zmarła 24 kwietnia 1943 roku,  

Piotr  Snopkiewicz sekretarz sądu w Szydłowcu żył lat 62, zmarł 18 stycznia 1945 roku, Jan 

Nepomucen Sobieski  kasjer magistratu miasta Szydłowca żył 76 lat, zmarł 13 kwietnia 1916 

roku. 

Nagrobek rzemieślnika: Franuś Gariboldi syn Włocha kamieniarza żył 1 rok i 11 miesięcy, 

zmarł 4 stycznia 1882 roku.   

Zwróciła się z prośbą o zaopiekowanie się powyższymi grobami, ponieważ to jak wygląda 

cmentarz i pamięć o zmarłych to jest dokument tego jacy my sami jesteśmy. Należy także 

pamiętać, że również wszyscy się tam kiedyś znajdziemy i aby inni o nas także kiedyś pamiętali.  

 

Ad 11. 

Przewod. obrad poinformował, że radni pracowali na Komisji Edukacji nad informacją 

o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017. Wszyscy radni mogli się z nią 

zapoznać.  

Zapytał czy ktoś z Rady ma jakieś uwagi lub zapytania do omawianej informacji.  

 

Radny Józef Jarosiński stwierdził, że finanse oświaty to temat ,,rzeka”, nad którym należałoby 

się pochylić dogłębnie. Zaapelował do Przewodniczącej Komisji Edukacji, aby na najbliższym 

posiedzeniu zaprosiła Skarbnik Gminy oraz Główną Księgową ZEiFO, które wyjaśnią radnym 

pewne rzeczy. Podziękował p. o. Dyr. ZEiFO Dorocie Nowak za przygotowanie informacji 

o stanie zadań oświatowych, która była omawiana na Komisji Edukacji. Niepokoi go jednak 

kierowanie środków z budżetu Gminy na oświatę niesubwencjonowaną tj. oświatę 

przedszkolną, która jest finansowana z środków własnych Gminy. Na terenie Gminy mamy 

placówki publiczne (samorządowe) oraz placówki prywatne. Gmina musi przekazywać środki 

do placówek prywatnych. Z informacji jakie uzyskał na posiedzeniu Komisji Edukacji, na jedno 

dziecko w oświacie niesubwencjonowanej czyli w przedszkolach prywatnych, Gmina 

przekazuje miesięcznie 662,95 zł. Do naszych przedszkoli uczęszczają dzieci z innych gmin 

i gminy te muszą za te dzieci płacić. Nasza Gmina obciąża kwotą 551,44 zł inne gminy za ich 

dzieci, które uczęszczają do szkół w Gminie Szydłowiec. Podliczając Gmina Szydłowiec jest 

111 zł na stracie. Radny nie wie skąd wynika ta różnica i dlaczego Gmina Szydłowiec dokłada 

to 111 zł. Zwrócił się o przygotowanie informacji, dlaczego Gmina dokłada do obcych dzieci, 

skoro Gmina Szydłowiec płaci tyle, to inne gminy powinny płacić tyle samo. Poprosił 

o odpowiedź na kolejnym posiedzeniu Komisji Edukacji.  

 

Przewod. M. Koniarczyk odniósł się do treści Informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2016/2017 poprzez przekazanie kilku istotnych zapisów: 

1. W stosunku do ubiegłego roku szkolnego odnotowano spadek liczby uczniów o 121 

wychowanków, a co za tym idzie zmniejszyła się liczba oddziałów o 6 klas.  

2. Zwiększyła się liczba dzieci w przedszkolach niepublicznych w sposób znaczący. Do 

dwóch przedszkoli tj. ,,Królestwo Przedszkolaka” i Dwujęzycznego Integracyjnego 

Przedszkola Montessorii uczęszczało 88 dzieci, w tym 9 osób niepełnosprawnych. 

Nastąpił wzrost o 29 dzieci w porównaniu do roku szkolnego 2015/2016. 

3. Stopień zaspokojenia potrzeb na miejscu wychowania przedszkolnego wzrósł do ponad 

67 %, nie był to niewielki wzrost.  

4. Wydatki na oświatę w ogólnych wydatkach Gminy w 2016 roku wyniosły 35 % 

i maleją.  
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5. Środki własne jakie przeznacza Gmina Sz-c na oświatę po odjęciu dochodów 

z placówek oświatowych wyniosły ok. 6 mln 791 tys. zł, kwota ta jest zbliżona do kwoty 

z 2014 roku. 

6. Obecna subwencja oświatowa (bez rezerwy 0,4) daje ok. 83 % pokrycia wynagrodzenia 

z pochodnymi i funduszami świadczeń socjalnych oraz rozdziałem 80149 czyli 

pieniędzmi znaczonymi.  

7. Koszty w przeliczeniu na 1 – go ucznia ogółem w 2016 r. wyniosły dla porównania 

najmniej w ZS im. Jan Pawła II i PSP im. Jana III Sobieskiego ok. 8100 zł, natomiast 

najwięcej w PSP w Wysokiej ok. 13 tys. zł i PSP w Sadek ok. 14,5 tys. zł.  

8. Łączna kwota środków finansowych otrzymanych przez Gminę Szydłowiec z części 

oświatowej subwencji ogólnej z 0,4 % rezerwy, w roku 2016 wyniosła 146 tys. zł i była 

mniejsza o prawie 95 tys. zł do roku 2015/2016. 

9. Jeżeli chodzi o stopień awansu zawodowego nauczycieli posiadamy już ok. 71  

nauczycieli dyplomowanych czyli nauczycieli z najwyższym w czterostopniowym 

podziale stopniem zawodowym. To świadczy o dobrze wykształconej kadrze 

nauczycieli. 

10. Kwota wypłaconego dodatku uzupełniającego w celu wyrównania średnich płac 

nauczycieli w 2016 roku wyniosła 178 tys. 546 zł i maleje. Dla porównania w 2013 r. 

dodatek wynosił ok. 666 tys. zł. 

11. I ostatnia kwestia frekwencja uczniów, która systematycznie w ostatnich latach maleje 

czyli jest słaba, co na pewno ma wpływ na wyniki nauczania, które mogłyby być lepsze 

analizując edukacyjną wartość dodaną i wyniki poszczególnych egzaminów. Należy się 

pochylić nad tym problemem we wszystkich szkołach naszej Gminy i znaleźć skuteczne 

rozwiązanie.  

 

Miał kilka uwag do treści przedstawionej Informacji Oświatowej:  

1. Brak jest informacji o liczbie wychowanków w niepublicznej szkole podstawowej 

(w tabeli 3 wskazano liczbę dzieci w niepublicznych przedszkolach) oraz na str. 3 

Informacji wykazano niepubliczną placówkę tj. specjalną, Niepubliczną Szkołę 

Podstawową Montessori oraz brakuje informacji o Żłobku Miejskim. 

2. Na str. 8 w podsumowaniu zawarto zdanie ,,Z systemu szkolnego znikają gimnazja”. 

Jest to sformułowanie nietrafione. Ustawa Oświatowa wskazuje zapisy dotyczące 

wygaszania lub przekształcania gimnazjów. Dlatego proponuję wykreślić ten zapis.  

3. W tabeli 14 w roku 2016 w rezerwie subwencji oświatowej widnieje kwota 8000 zł, 

na stronie 14 mamy informacje, że jest to kwota 146 tys. 540 zł. 

4. W tabeli 18 wskazano przeciętną liczbę uczniów w poszczególnych placówkach 

Gminy i tylko w przypadku PSP nr 1 i PSP w Sadku te dane zgadzają się 

w porównaniu do danych z tabel 5, 6, 8. 

5. W tytule tabeli 20 widnieje zapis ,,Kadra nauczycielska zatrudniona 

w przedszkolach”, powinno być dopisane ,,i szkołach”. 

6. W tabeli 25 wykazano, że w roku szkolnym 2015/2016 kadra niepedagogiczna 

(w etatach) wynosiła 91, a na str. 8 suma etatów obsługi i administracji wynosiła 

86,5. 

7. W tabeli 41 w najważniejszych osiągnięciach uczniów szkół Gminy Szydłowiec 

przy osiągnięciach sportowych z ZS im. Jana Pawła II zapisano XV Igrzyska 

Młodzieży Szkolnej 9 i 12 msc. – były to XIX Igrzyska Młodzieży Szkolnej. 
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Zastanawiający jest brak w wykazie osiągnięć sportowych pozostałych szkół szydłowieckich 

m. in. PSP nr 1 im. Jana III Sobieskiego czy PSP w Sadku, a posiada wiedzę, że takie były 

nawet na szczeblu najwyższym tj. Igrzyskach Mazowieckich.  

 

W tym stanie informacji wniósł o korektę tych zapisów ww. i przyjęcie tej informacji 

oświatowej po uwzględnianiu tych uwag. 

 

Ad 12. Interpelacje.  

Radny Paweł Bloch złożył interpelacje w sprawie:  

 uzyskania informacji o możliwości realizacji inwestycji w partnerstwie publiczno-

prywatnym dotyczącym ul. Polnej. Mieszkańcy nie do końca są przekonani o realizacji 

tej inwestycji w przyszłym roku budżetowym. Zwrócił się do Burmistrza 

o potwierdzenie informacji o realizacji tej inwestycji, 

 Osiedla Północ tj. przedłużenie ul. Świętokrzyskiej i ul. Kopernika, które będzie Gmina 

wykupowała po zmianach w planie zagospodarowania przestrzennego. Mieszkańcy 

powyższych ulic występowali z zapytaniem czy w najbliższym czasie będzie 

wykonywana jakaś inwestycja w tym temacie. Dotyczy to także dokumentacji na 

ul. Szydłowieckiego i ul. Kopernika, która została odświeżona a miało się to zakończyć 

30 września. Zapytał czy pójdą za tym jakieś działania z inwestycją wieloetapową na 

tym terenie i czy Rada będzie wykonywała jakieś prace na tym terenie w tej kadencji. 

 Nielegalnego ujęcia wody w miejscowości Krzcięcin. Czy wiadome jest coś więcej na 

ten temat.  

 

Radny Maciej Kapturski zapytał o: 

 wyłożony do wglądu plan zagospodarowania przestrzennego Osiedla Wschód. Zapytał 

o plany dotyczące działek, które zostają zmienione z poprzedniego planu 

zagospodarowania przestrzennego z terenów zielonych na tereny przeznaczone na 

budownictwo wielorodzinne. Czy Burmistrz ma plany z budową bloków na tym terenie 

czy ze sprzedażą tych działek. Trwają obecnie konsultacje społeczne i takie konsultacje 

mają w najbliższym czasie się odbyć, dlatego chciałby być przygotowany i wiedzieć 

jakie Burmistrz ma z tym związane plany, 

 zaapelował do Burmistrza, aby podjął czynności związane z naprawą ogrodzenia boiska 

wielofunkcyjnego na terenie PSP nr 2 im. Jana Pawła II w Szydłowcu od strony boiska 

wielofunkcyjnego zostało zniszczone ogrodzenie i występuje tam sytuacja 

niebezpieczna.   

 zapytał Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej dlaczego nie podjął żadnej decyzji 

w sprawie skargi p. P█████ i p. J█████, którą radni rozpatrywali na posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej. Dlaczego Komisja Rewizyjna nie wystosowała żadnego 

stanowiska w tej sprawie. 

 

Radny Józef Jarosiński złożył interpelacje w sprawie: 

 w imieniu mieszkańców miejscowości Łazy, którzy się do radnego zwrócili. 

Mieszkańcy są zadowoleni z naprawy drogi, która będzie wykonywana z budżetu 

obywatelskiego czyli od m. Łazy do drogi powiatowej Szydłowiec – Majdów. 

Mieszkańcy maja prośbę do Burmistrza, aby skontaktować się z nadleśnictwem, 

którego ciężkie samochody nagminnie korzystają z tej drogi, przez co droga ta szybciej 

się uszkadza. W związku z powyższym poprosił o zwrócenie się do nadleśnictwa 

o partycypowanie w naprawie tej drogi, byłoby to z korzyścią dla Gminy, tej drogi 

i mieszkańców.   
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Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że na ul. Wschodniej w miejscu w którym 

wykonywała inwestycję Spółka ,,Ciepłownia Miejska”, a dotyczyła ona remontu pasa 

drogowego. Został tam wylany nowy asfalt naprzeciwko zatoczki na wysokości ,,Pizzerii 

Nowej”, niestety zrobiło się tam zagłębienie, podobnie jak miało to miejsce na skrzyżowaniu 

z ul. Kolejową. Bardzo prosił o interwencję w tej sprawie, ponieważ jest to bardzo duże 

utrudnienie w ruchu drogowym.  

 

Radny Adam Pietras odpowiadając radnemu M. Kapturskiemu w sprawie skargi 

pracowników Spółki ,,Wodociągów i Kanalizacji” poinformował, że wyrok sądu nie był 

skierowany do Przewodniczego Komisji Rewizyjnej, a do Prezesa Spółki ,,Wodociągi 

i Kanalizacji”. To Prezes powinien wykonać wyrok sądu, a nie Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej. Dodał, że z jego wiadomości państwo skarżący ponownie złożyli pozew do sądu  

i sprawa toczy się w dalszym ciągu. Zapytał radnego dlaczego on jako Przewodniczący ma 

ingerować w sprawy sądu.  

 

Radny Maciej Kapturski odpowiadając radnemu A. Pietras oznajmił, że sprawa dotycząca 

skargi była rozpatrywana na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Sam Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej podjął decyzję o zajęciu się tą sprawą. Dokumenty w tej sprawie wpłynęły do Rady 

Miejskiej, odbyły się dwa posiedzenia na których były procedowane sprawy tej skargi. Radny 

nie rozumie dlaczego nie były podjęte żadne stanowiska w tej sprawie, przecież skarga 

wpłynęła do Komisji Rewizyjnej.  

 

Radny Adam Pietras stwierdził, że sprawa toczy się w sądzie i oczekiwany jest jej dalszy 

rozwój.  

 

Burmistrz Artur Ludew dodał, że nie ma przed sobą dokumentu w sprawie którego odbywa 

się dyskusja, ale z tego co pamięta pismo zostało skierowane do jego wiadomości, a także  

Przewodniczącego RM oraz całej Rady Miejskiej i było to pismo z informacją, nie była to 

skarga.  

 

Przewod. M. Koniarczyk potwierdził słowa Burmistrza, że takie pismo wpłynęło do Rady 

Miejskiej i nie była to skarga. Należy się wstrzymać w tej sprawie do ostatecznego wyroku 

sądu w tej kwestii.  

 

Radny P. Bloch stwierdził, że wobec przedstawionych informacji nie rozumie dlaczego 

Komisja Rewizyjna zajmowała się tą sprawą.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że pismo od tych państwa zostało przekazane do 

informacji członków Komisji Rewizyjnej, aby mogli zająć się tą sprawą. Podziękował za 

zajęcie się sprawą Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. Osoby piszące to pismo są 

mieszkańcami Szydłowca i Rada powinna każdą taką sprawą się zająć, jeżeli nie był to anonim 

czy donos.  

 

Radna Dorota Jakubczyk odniosła się do interpelacji złożonej przez radnego J. Jarosińskiego. 

Bardzo podziękowała radnemu, że tak się troszczy o los mieszkańców m. Łazy i całej 

znajdującej się tam infrastruktury. Wniosek, który przeszedł w budżecie obywatelskim jest 

zasługą mieszkańców, ponieważ zdobyli odpowiednią liczbę głosów. Natomiast o partycypacji 

lasów już miesiąc temu rozmawiała z Burmistrzem i w planach jest wybranie się do 

nadleśnictwa w tej sprawie i przeprowadzanie rozmów o ewentualnym udziale w remoncie tej 

drogi.  



26 
 

 

Ad 13. Odpowiedzi na interpelacje.  

Burmistrz Artur Ludew odpowiadając na interpelacje radnego Pawła Blocha w sprawie: 

 ul. Polnej, rzeczywiście Gmina Szydłowiec jest w trakcie procedury wyłonienia 

partnera prywatnego, jeżeli chodzi o remonty dróg na terenie gminy. Nastąpiło już 

rozeznanie rynku i na obecną chwilę trwa analiza ekonomiczna. Z ul. Polną występuje 

jeszcze jeden aspekt dodatkowy, o którym może już powiedzieć, ponieważ już zostały 

podpisane protokoły uzgodnień ze spotkań. Pan Konstanty Nitek, który jest 

mieszkańcem tej ulicy zadeklarował pomoc w jej remoncie. Odbyły się spotkania 

w sprawie ustalenia pewnego harmonogramu, ponieważ początkowo p. Konstanty 

deklarował się, że wykona prace ziemne jeszcze w tym roku, jak Gmina będzie 

posiadała gotową dokumentację. Niestety prace może zacząć dopiero po nowym roku, 

ponieważ ma takie a nie inne swoje możliwości przerobowe oraz pewne zlecenia, które 

musi wykonać. W zakresie tego porozumienia p. Konstanty ma zamiar wykonać 

podbudowę a Gmina będzie realizowała następny etap w postaci okrawężnikowania 

i wylania masy asfaltowej. Będzie chciał, aby ta droga znalazła się w budżecie, 

ponieważ jest to warunek wykonania tej drogi. Jeżeli wszystko dobrze się zakończy 

i znajdą się środki w budżecie to inwestycja zostanie zrealizowana w 2018 roku. Droga 

ta znajduje się w wykazie dróg, które są przedmiotem analizy ekonomicznej 

partnerstwa publiczno – prywatnego, w które ewentualnie Gmina chciałaby wejść.  

 ul. Kopernika i ul. Szydłowieckiego, dokumentacja na te drogi już została wykonana. 

Drogi te zostaną wykonane jeżeli dojdzie do skutku partnerstwo publiczno – prywatne. 

Odnosząc się do ul. Świętokrzyskiej, Gmina nie posiada na tą drogę dokumentacji. 

Występował wniosek mieszkańców, a także byli u Burmistrza mieszkańcy w tej 

sprawie. Nie wie jednak jeszcze jak będą się kształtowały kwoty w nowym budżecie. 

 w sprawie ujęcia wody w Krzcięcinie, w tym temacie odpowie radnemu Prezes 

,,Wodociągów i Kanalizacji”. 

Odpowiadając na interpelacje radnego M. Kapturskiego w sprawie: 

 planów Osiedla Wschód, gdy zostaną przyjęte plany to w późniejszym czasie wystąpią 

decyzje. Nie będzie mówił o decyzjach skoro plan nie został jeszcze uchwalony.  

 Boiska przy PSP im. Jana Pawła II. Zleci odpowiednim służbom, aby zajęły się tym 

tematem, nie wie na ile jest to sprawa, którą można wykonać na bieżąco, czy jednak 

jest to coś poważnego.  

Odpowiadając na interpelacje przewod. M. Koniarczyka w sprawie: 

 ul. Wschodniej. Inwestycję tą wykonała Spółka ,,Ciepłownia Miejska” i z tego co wie 

występuje tam pewien okres gwarancyjny. Podobna sytuacja występuje na wysokości 

Przedszkola im. ,,Tęczowego Misia” w Szydłowcu przy ul. Wschodniej. Zostanie ta 

informacja przekazana Spółce.   

  

Przewod. M. Koniarczyk poprosił o przekazanie Informacji oświatowej już z korektą 

wszystkim dyrektorom placówek oświatowych, aby mogli zapoznać się z tą Informacją.  

 
Ad 14. 
Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 pismo z dnia 21.08.2017 r. od Burmistrza Szydłowca w sprawie przedłożenia wniosku 

Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Jachowskiego 14 w Szydłowiec celem 

zaopiniowania przez Komisję Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu, 

 uchwała NR Ra.387.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 21 września 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonej przez 

Burmistrza Szydłowca informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 
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roku 2017, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu 

realizacji planu finansowego instytucji kultury, 

 pismo z dnia 21 września 2017 r. od Komendy Powiatowej Policji w Szydłowcu 

w spawie wsparcia finansowego działań Policji w Szydłowcu, wraz z odpowiedzą 

Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka.  

 pismo z dnia 20 września 2017 r. od Krajowego Biura Wyborczego Delegatura 

w Radomiu w sprawie ewentualnych zmian w opisie granic obwodów głosowania.  

 pismo z dnia 25 września 2017 r. od Stowarzyszenia zwykłego ,,Towarzystwo 

Patriotyczne imienia księdza Romana Kotlarza w Szydłowcu w sprawie prośby 

o dofinansowanie wydania książki  pt. ,,Ksiądz Roman Kotlarz. Obrońca polskości 

i katolickiej duchowości”, 

 Podsumowanie sportowego roku szkolnego 2016/2017 w Gminie Szydłowiec,  

 Protokół z posiedzenia Gminnej Rady Sportu z dnia 5 października 2017 r.,  

 Zestawienie projektów Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Gminy 

Szydłowiec, 

 Stanowisko Nr 7/2017 Rady Powiatu w Otwocku z dnia 28 września 2017 r. w sprawie 

projektowanych zmian w zakresie reorganizacji nadzoru budowlanego, podjęte podczas 

XXVII sesji Rady Powiatu, 

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017, 

 Pismo z dnia 16 października 2017 r. od Polskiego Związku Działkowców Zarząd 

Rodzinny Ogród Działkowy w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo Burmistrza 

Szydłowca  z dnia 26.09.2017 r. dot. udzielenia dla Polskiego Związku Działkowców 

Zarząd Rodzinny Ogród Działkowy pomocy finansowej, 

 Pismo z dnia 16 października 2017 r. od Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie 

opinii do projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielenia ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz 

określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej, 

 Odpowiedzi na interpelacje radnego Macieja Kapturskiego oraz  radnego Józefa 

Jarosińskiego.  

 

Ad 15. Sprawy różne. 

Radny Maciej Kapturski w imieniu mieszkańców Osiedla Wschód poprosił Burmistrza 

Szydłowca, aby zaplanowane spotkanie w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego 

(konsultacji społecznych), które zostało zaplanowane na dzień 10 listopada 2017 r. o godz. 1400, 
 przenieść z sali SCK- Zamek do auli PSP im. Jana Pawła II. Poprosił także o rozpoczęcie tego 

spotkanie o godz. 1600, ponieważ mieszkańcy pracują i późniejsza godzina rozpoczęcia byłaby 

dla nich bardziej odpowiednia.  

 

Radny Krzysztof Gula zapytał Przewodniczącego RM w sprawie podjętej uchwały w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej nr 

1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu, w ośmioletnią Publiczną 

Szkołę Podstawową nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu, 

czy uchwała została przyjęta z autopoprawką, ponieważ Przewodniczący poddał pod 

głosowanie bez słowa ,,autopoprawka”.  

 

Przewod. obrad odpowiedział, że użył sformułowania, że nie głosuje się autopoprawek, ale 

nie dotyczy to autopoprawki, która zgłaszana jest w imieniu Burmistrza Szydłowca. 

Autopoprawki takie są przyjęte razem z uchwałą, która Rada Miejska dziś przegłosowała 

i zostały zapisane w uchwale oraz zostaną przekazane do Wojewody.  
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Przypomniał, że same autopoprawki nie są głosowane przez Radę Miejską, ale są zamieszczone 

w uchwale.  

 

Radny Józef Jarosiński poinformował, że zgłaszają się do niego sołtysi z poszczególnych 

sołectw Gminy Szydłowiec. Sołtysi interpelują w różnych sprawach, ponieważ każdy z nich 

ma na swoim terenie jakieś problemy. Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji 

Infrastruktury, aby zorganizował komisje wyjazdową, przed opadami pierwszego śniegu, po 

poszczególnych sołectwach. Radni będą mogli na miejscu zapoznać się z problemami danego 

sołectwa oraz wysłuchać mieszkańców, aby można było przekazać problemy mieszkańców  

Burmistrzowi oraz odpowiednim służbom.  

 

Burmistrz Artur Ludew stwierdził, że dziwi go prośba, ponieważ osobiście we wrześniu 

uczestniczył w większości spotkań wiejskich, na których sołtysi osobiści przekazywali mu 

informacje co należałoby jeszcze wykonać na ich terenie. Ze wszystkich spotkań wiejskich 

zostały sporządzone protokoły i wszystkie problemy, jakie mieli sołtysi, zostały przekazane 

zarówno do Referatu Gospodarki Komunalnej jak i Referatu Zarządu Dróg. Wszystko jest 

sukcesywnie wykonywane. Nie posiadał żadnych sygnałów od sołtysów dotyczących 

wykonania jakiś dodatkowych prac. Były sygnały o montaż pewnych urządzeń, ale to sołtysi 

są z nim na bieżąco w kontakcie i nie wie którzy z sołtysów składali takie prośby.  

 

Radny Paweł Bloch zapytał o obyczaje i sposób w jaki pracuje Rada Miejska dla dobra 

społeczeństwa. Po przeczytaniu protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które 

odbyło się 28 września 2017 r., na którym Przewodniczący Komisji Rewizyjnej oznajmił, że 

,,z powodu notorycznych nieobecności na posiedzeniach komisji bez podanie ważnej 

przyczyny nieobecności nie zostaną usprawiedliwione”. Posiedzenie Komisji trwało między 

godziną 1200 a 1315. Przewodniczący bardzo dobrze wiedział w jakich godzinach wykonuje on 

swój zawód oraz otrzymał wcześniej taką informację, że pozostaje on w szkole, gdyż koleżanka 

bierze urlop i jest jedynym nauczycielem, które akurat zostanie wtedy w szkole. Aby nie 

zakłócać procesu dydaktycznego powinien zostać w szkole i nie utrudniać życia uczniom. Dla 

radnego jest to bardzo ważna przyczyna, jednak dla Przewodniczącego Komisji tak nie jest. 

Nie rozumie także sformułowania ,,notoryczne spóźnienia”, ponieważ bierze udział we 

wszystkich posiedzeniach zarówno Komisji Rewizyjnej jak i Komisji Edukacji. Chyba że na 

niektórych nie może być, jak w omawiany przypadku. Sam będąc przewodniczącym niszowej 

Komisji Statutowej, Etyki Radnego ustalał godziny posiedzeń wspólnie ze wszystkimi jej 

członkami. Odkąd Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej jest jej obecny Przewodniczący 

nigdy nie ustalano godziny posiedzenia razem.    

 

Radny Adam Pietras zawracając się do rannych, którzy są członkami Komisji Rewizyjnej 

stwierdził, że powinni się wstydzić. W szczególności kieruje te słowa do radnego Macieja 

Kapturskiego i radnego Pawła Blocha. Poinformował, że Komisja Rewizyjna od początku roku 

2017 odbyła 19 posiedzeń, na których radny Maciej Kapturski ośmiokrotnie nie był obecny 

i jeden raz był tylko usprawiedliwiony, natomiast radny Paweł Bloch spóźnił się sześciokrotnie 

na posiedzenie, a nieobecny był sześć razy. Zapytał radnych za co chcieliby otrzymywać 

pieniądze. Pieniądze płaci się za wykonywaną pracę tj. za uczestniczenie na komisjach, a nie 

za to że radny usprawiedliwi się smsem przewodniczącemu. Nie będzie już takich sytuacji.  

 

Radny Paweł Bloch podziękował Przewodniczącemu za przypomnienie na ilu posiedzeniach 

Komisji nie był i na ilu ewentualnie się spóźnił. Spowodowane jest to tym, że Przewodniczący 

ustala takie godziny posiedzeń jakie wyłącznie jemu odpowiadają, a nie radnemu.  
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Radny Maciej Kapturski zawracając się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zauważył, 

że bardzo donośnym głosem lubi karać ludzi, których nie lubi. Widać to od razu. Jeżeli 

natomiast chodzi o pracę w Komisji Rewizyjnej radny należycie się sprawuje. Radny P. Bloch 

wspomniał, że Przewodniczący nie ustala z nikim terminu i godziny Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie traktuje tej Komisji poważnie, a tym bardziej 

członków tej Komisji. Pokrzykiwania i groźby na radnych na sesji, że za co radni biorą 

pieniądze. Poinformował Przewodniczącego, że nie chcą brać tych pieniędzy i już mówił 

wcześniej do całej Rady, aby zrzec się diet. Jego zdaniem dieta radnego nie powinna być tak 

wysoka. Jeżeli radni usprawiedliwiają swoją nieobecność na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

a uczestniczą na większości posiedzeń, to o czymś to świadczy. Radni nie są dziećmi, których 

należy prowadzić za rękę i wiedzą co robią. Mają także swoje obowiązki. Jeżeli 

Przewodniczący ma na tyle wolnego czasu w swojej pracy i jest tak często puszczany przez 

Prezesa D. Kujbidę to już jest Przewodniczącego sprawa, radni się tego nie czepiają. Ale jak 

Przewodniczący krzyczy na radnych to tak nie przystoi w ten sposób.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski zwracając się do radnego M. Kapturskiego zaproponował mu, 

ponieważ już któryś raz słyszy o tym, że za dużo bierze diety, aby znalazł jakąś fundacje lub 

inny cel na który będzie mógł przekazać swoje pieniądze. W końcu słowa należy przemieniać 

w czyny. Może jak radny jako pierwszy uczyni ten krok to może inni pójdą za nim.  

 

Radna Dorota Jakubczyk oznajmiła, że jest także członkiem Komisji Rewizyjnej i niejako 

została wezwana do tablicy. Uważa, że posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbywają się 

w kulturalny i merytoryczny sposób. Komisja zajmuje się pracą zgodnie z planem pracy 

Komisji. Nie odbiera tego, że ktoś na kogoś krzyczy lub zastrasza. Mówić w ten sposób jest 

bardzo niepoważnie. Przypomniała, że w poprzedniej kadencji, kiedy była w opozycji pewnego 

razu do skrzynki z materiałami dla radnych w biurze rady, ktoś włożył radnej Kodeks Etyczny 

Radnych Rady Miejskiej w Szydłowcu, który nigdy nie został uchwalony. Tylko radnej ten 

Kodeks został przekazany. Radni nie powinni obrzucać się wzajemnie, kadencja się kończy 

i należy wszystko wywarzyć. Jeżeli mowa jest o złej pracy Komisji to mowa jest o wszystkich 

radnych, a nie o Przewodniczącym, ponieważ radni biorą udział w pracach tej Komisji. Jeżeli 

radni biorą udział to także biorą odpowiedzialność i poprosiła, aby w ten sposób to traktować. 

Należy to mierzyć taką miarą na jaką to zasługuje. Obwinianie i obrażanie się nie przystoi.    

 

Radny Paweł Bloch stwierdził, że jeżeli radni odwołują się do dawnych lat to w poprzedniej 

kadencji w skład Komisji wchodziło czterech radnych. Przypomniał, że wszyscy z ówczesnej 

Komisji otrzymali taki Kodeks Etyczny Radnego, jednak inni radni nie chcieli wprowadzać 

tego Kodeksu i nie został wprowadzony. Odnosząc się do pokrzykiwania stwierdził, że on nie 

pokrzykuje ale jeden radny, który nerwów nie potrafi utrzymać.   

 

Radny Adam Pietras zawracając się do radnego M. Kapturskiego zaproponował mu 

zapoznanie się z uchwałą Nr 46/X/15 w szczególności z § 5.  

 

Przewod. obrad zaapelował do radnych, aby na komisjach porozmawiali o wspólnej pracy.  

Jeżeli występują jakieś uwagi to należy o tym porozmawiać. Liczy na rozsądek do końca tej 

kadencji. Radni pracują wspólnie dla dobra tego miasta i gminy.   

 

Sołtys wsi Sadek Zygmunt Matla stwierdził, że domagał się posiedzenia Komisji 

Infrastruktury po sołectwach, ponieważ ma problem u siebie w sołectwie i nikogo nie może się 

doprosić o pomoc. Poprosił o przyjazd tej Komisji, ponieważ z rowu została zrobiona droga 

a z drogi został zrobiony rów.  
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Burmistrz A. Ludew zawracając się do sołtysa, że gdyby to zgłosił do niego to z pewności 

problem ten byłby rozwiązany. Mówił sołtys, że nie może się nikogo doprosić, a Burmistrz 

słyszy to po raz pierwszy. Droga ta została wykonana w zeszłym roku i droga ta została 

odebrana i wszyscy byli zadowoleni. Odbywały się kolejne spotkania i sołtys nikogo o tym nie 

informował. Należy to jednak sprawdzić czy jest to w ogóle w zakresie Gminy Szydłowiec, 

ponieważ ta droga graniczy z drogą powiatową. Gdyby sołtys zgłosił to chociaż radnemu T. Rut 

to przekazałby to do niego lub innym służbom. 

 

Sołtys wsi Sadek Zygmunt Matla stwierdził, że było to zgłaszane, a radny był przy odbiorze 

tej drogi. Sołtys od razu mówił, że jest to wykonane źle i tak zostało do dzisiejszego dnia. Chciał 

poruszyć ten problem wcześniej, ale nie mógł ponieważ jest ciężko chory.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski poinformował, że w przeciągu najbliższych dwóch tygodni 

odbędzie się Komisja Infrastruktury po wszystkich sołectwach i drogach gminnych. 

 

Burmistrz A. Ludew przekazał informację do sołtysów, ponieważ z ostatniego objazdu 

Komisji dot. wykonania drogi S7 został sporządzony wyciąg z protokołu i wraz z pismem został 

przesłany do GDDKiA w Kielcach, GDDKiA w Warszawie oraz firmy ,,Dragados”. 

Pismo podpisał Burmistrz oraz całe Prezydium Rady Miejskiej.  

 

Przewod. M. Koniarczyk podzielił się z zebranymi informacjami dotyczącymi jego wyjazdu 

na ,,Kongres Gmin Wiejskich”, który odbył się 19-20 października 2017 r. w Rawie 

Mazowieckiej. Było tam wypracowanych pięć stanowisk. Jeżeli ktoś chciałby się wczytać w te 

stanowisko przekaże je zainteresowanym. W drugim dniu odbyło się spotkanie z Minister 

Edukacji Narodowej Anną Zalewską, która zapowiedziała nowe regulacje w podziale 

subwencji oświatowej, gdzie punktem wyjścia będzie oddział klasowy, a nie jak obecnie uczeń. 

Przekaże również materiały dla sołtysów.  

 

Ad 16. 

Na tym porządek XXXIX sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXXIX sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXXIX sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1200 do godz. 1600 

 

Rada podjęła uchwały: Nr XXXIX/247/17, XXXIX/248/17, XXXIX/249/17, XXXIX/250/17, 

XXXIX/251/17, XXXIX/252/17, XXXIX/253/17, XXXIX/254/17, XXXIX/255/17, 

XXXIX/256/17, XXXIX/257/17, XXXIX/258/17, XXXIX/259/17, XXXIX/260/17.  

 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

 
Protokołował: 

Łukasz Stasiak 
Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 



31 
 

 

 

Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 1764) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (Dz. U. z 2016 r., poz. 922). W publikowanym protokole wyłączono jawność informacji 

publicznej w zakresie danych osobowych, działając w interesie osób fizycznych.  

 

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


